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Minuta dezbaterii publice 
 - în format online - 

privind proiectul Legii privind unele măsuri fiscal-bugetare pe domeniul educației 
 

Data desfășurării ședinței: 04.07.2025 
 
Interval orar: 13,00 - 15,15 
 
Locul desfășurării: Ministerul Educației, etj. 1, sala 43 
 
Participanți: 64 
 
Din partea MEC participă: dl. Sorin ION, Secretar de Stat 
    d-na. Ioana LAZĂR, Secretar General  
    dl. Mihai Păunică, Director General DGE 
    d-na. Mirela Gabriela Toma, Director General, DGJRPPS 
    dl. Adrian Bărbulescu, Director  
 
Ședința este deschisă de dna. Ioana Lazăr, Secretar General, care informează participanții asupra 
următoarelor aspecte:  

- dezbaterea publică este organizată la solicitarea reprezentanților ANOSR adresată Misterului 
Finanțelor și redirecționată către MEC; 

- momentul este dificil pentru noi toți, măsurile sunt luate pentru eliminarea riscului de a nu putea 
asigura dreptul la educație pentru beneficiarii primari.  

- Proiectul de lege cuprinde două tipuri de măsuri, măsuri cu aplicabilitate determinată în timp și 
măsuri de modificare a Legii nr.198/2023 și a Legii nr. 199/2023, 

- având în vedere numărul mare de persoane înscrise la dezbatere se alocă câte 3 min./participant 
pentru susținerea punctului de vedere și prezentarea propunerilor.  

Participanții își prezintă punctul de vedere și propunerile conform ordinii înscrierii la dezbatere, astfel:  
 
1. Sergiu Covaci – președinte ANOSR ridică problema menținerii reducerilor pentru transportul studentilor 

și pentru anul 2026. Studenți sunt nemulțumiți de aceasta masura, deoarece in acest an au fost probleme 
de acordare si nu au putut beneficia de această reduce pentru toate activitățile la care trebuiau să 
participe. Nu sunt de acord cu modificările aduse pe fondul de burse. Punerea în practică a acestor 
prevederi va avea ca rezultat inechități în rândul studenților.   
Reprezentantul MEC comunicăfaptul că se va colabora cu reprezentanții sudenților pentru a identifica 
soluții pentru rezolvarea acestor situații. 

2. Felicia Mocanu – să se țina cont de faptul că numărul de studenți este în scădere.  
Reprezentantul MEC arată că există proiecte de reducere a abandonului universitar, se vor avea în vedere 
și alte măsuri de compensare. 

3. Ionela Dorneanu – susține introducerea la art. 83 a transportului județean pentru elevii din învățământul 
primar și gimanzial; este limitat dreptul la o educație mai bună, statul crează bariere. În concluzie, solicită 
să se renunțe la modificarea art.83. 

4. Marian Anghel - director de școală - propune ca degrevarea funcțiilor de conducere din unitățile de 
învățământ preuniversitar să fie de 70 %, 
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5. Ștefania Popa – părinte, președinte UER, nu este de acord cu creșterea numărului de elevi pe formațiune 
de studiu, deoarece este greu pentru profesor să adapteze metoda de predare și evaluarea la un număr 
mai mare de elevi; există risc de abandon professional; nu pot fi sancționați elevii pentru rezolvarea 
deficitului bugetar. 

6. Simona Covrig – director Școala Bucșoaia – pregătirea elevilor pentru evaluare națională să fie cuprinsă 
în norma didactică 

7. Claudia Zamfir- director școala din Pucioasa - la învățători activitățile remediale sa fie cuprinse în norma 
didactică; orele de educație fizică șă rămână în norma profesorului de educației fizică.  
Reprezentantul MEC comunică fapul că pentru aceste situații nu au fost făcute modificări.  

8. Laurențiu Dincă/Cristian Ghirucă - studenți - întreabă cum au fost luate aceste măsuri, dacă au fost făcute 
simulări cu universitățile pentru a vedea dacă sunt capabile să acopere aceste modificări, de ce măsurile 
pentru transportul feroviar se prelungesc și pentru anul 2026.  
Reprezentantul MEC se va discuta cu universitățile și studenții pentru a găsi soluții de compensare. 
Referitor la transportul feroviar, această măsură este prevăzută și în OUG nr. 156/2024, iar menținerea 
ei este determinată de limitele financiare de la acest moment. 

9. Mirela Stana - nu este de acord cu creșterea numărului de elevi pentru formațiunile de studii și cu 
introducerea învățământului simultan la cls. a VIII-a.  
Reprezentantul MEC arată că prin metodologie se va avea în vedere ca efectele reorganizării să nu fie cu 
impact pentru elevii din zonele defavorizate. 

10. Andrei Poliacov – are observații generale cu privire la burse și la diminuarea bugetului pentru acestea, 
de ce se face tăierea tocmai de la elevi când cei de la SALROM cheltuie banii statului fără nici un 
discernământ; este o inechitate în stabilirea categoriilor de burse.  
Reprezentantul MEC îi comunică faptul că din afirmațiile făcute se constată că nu are propuneri punctuale 
pe textele din proiectul de lege. În lege sunt reglementate categoriile de burse, celelelate criterii de 
acordare vor fi stabilite prin hotărâre a Guvernului. 

11. Alina Tănase (Claudiu Dumitrache) – nu este de acord cu mărirea normei didactice, mărire care va afecta 
cele 14.000 de norme didactice libere, norme care aparțin suplinitorilor calificați. Întreabă cum se va face 
această mărire de normă.  
Reprezentantul MEC explică care este impactul măririi normei didactice și precizează că nu vor fi 
disponibilizări în sistemul preunivesitar.  

12. Iordache Anda - propune ca numărul maxim de elevi la clasă să nu depășească 26. 
13. Mărian Daniela - propune ca pentru învățământul primar cele 2 ore în plus să fie ore remediale, alte opinii 

referitoare la orele pentru profesorii calificați. 
14. Nicoleta Vaia – propune completarea textului cu bursele pentru excelență olimpică. 
15. Magdalena Dorcioman – director la Col.Național„ Dinicu Golescu” Câmpulung, jud. Argeș - degravarea 

directorilor să se stabilească pe baza unor criterii, în funcție de activitatea școlii. 
16. Vasile Busuioc – degrevarea directorilor să nu depășească 60 %, nu este de acord cu creșterea numărului 

de elevi la clasă, 
17. Bogdan Darie – să se renunțe la gradația de merit sau să se acorde pe o perioadă de 1 an, să se scadă 

procentul de acordare la 10% . 
18. Tiplea Sorin – face aprecieri cu privire la majorarea normei didactice cu două ore, care va avea ca efect  

dispariția a 14.000 de posturi didactice. Susținerea ministerului că nu vor fi disponibilizări este eronată, 
posturile scoase la concursul de tituarizare vor fi afectate. Își prezintă punctul de vedere referitor la 
efectele pe care le vor avea modificările aduse prin proiectul de lege supus dezbaterii.  
Reprezentanții MEC îi comunică faptul că informațiile oferite la începutul dezbaterii se bazează pe date 
reale. Se solicită să nu mai facă afirmații nesusținute de documenteoficiale, deoarece induce o stare de 
tensiune in sistemul de învățământ. I se solicită propuneri punctuale pe prevederile legale aflate în 
dezbatere, dacă are propuneri concrete pe textul de lege să le comunice. Se precizează că etapele de 
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mobilitate se vor realiza asa cum este prevăzut în metodologia specifică. Nu suntem într-o analiză 
punctuală a situațiilor din etapele de mobilitate didactică, acestea se vor adapta în consecință. 
Problemele punctuale, dacă vor apărea, vor fi rezolvate punctual conform prevederilor metodologiei de 
mobilitate. 

19. Oana Neacșu – solicită completarea textului cu bursele pentru excelență olimpică.  
Reprezentantul MEC precizează că nu este cazul să fie reluate aceleași argumente care au fost prezentate 
și de antevorbitori. 

20. Lavinia Țurcanu - solicită  completarea textului cu bursele pentru excelență olimpică. 
21. MINCĂ Raluca - solicită  completarea textului cu bursele pentru excelență olimpică. 
22. Madălina Birișiu - solicită  completarea textului cu bursele pentru excelență olimpică . 
23. Adina Țipei - solicită să i se comunice care este bugetul alocat plății burselor defalcat pe sectoarele 

municipiului București și publicarea acestuia, menținerea burselor pentru excelență olimpică și burselor 
de merit. 

24. Diandra Vrabie – referitor la bursele pentru învățământul universitar solicită ca raportarea să se facă la 
salariul brut, plata să se facă și pe perioada vacanțelor sau să se platească bursele din fonduri PNRR.  

25. Simona Bîltac - profesor - solicită găsirea unor alte soluții pentru a se aduce bani la buget; - considerații 
generale cu privire la norma didactică, numărul de elevi la clasă și burse; - să nu fie sacrificat 
invățământul. 

26. Herman Constantinescu – pentru liceele agricole, personalitatea juridică să se raporteze la nmmărul de 
300 elevi.  

27. Toma Rădulescu - întreabă ce se întâmplă cu profesorii care nu au ore la dispciplina pe care o predau în 
județul de domiciliu.  
Reprezentantul MEC - se repartizează conform etapelor de mobilitate. 

28. George Purcaru - profesor & lider sindical FSLI - afirmă că este călcat în picioare dreptul la muncă și 
dreptul la educație; în bugetul educației nu sunt bani, trebuie să ne încadrăm în bugetul alocat. 

29. Eniko Petrean solicită completarea textului cu bursele pentru excelență olimpică 
30. Romina Pascanu - întreabă cum se vor da bursele studentilor în perioada de practică 
31. Cosmina Colțoiu - solicită completarea textului cu bursele pentru excelență olimpică 
32. Bogdănel Ciocan- eliminarea sintagmei „ stimularea performanței ” daca se elimina bursele de excelență. 
33. Ovidiu Jicu - întreabă care este impactul bugetar pentru bursele de excelență olimpică  
34. Mădălina DAN POP Centrul Județean de Excelență – solicită să fie exceptați de la aplicarea plății cu ora. 
35. Costin Ionescu - jurnalist edupedu - solicită clarificări pe textele propuse, cum se aplică prevederile legale 

și de când. I se atrage atenția că nu suntem într-o conferinț de presă, pune întrebări care exced obiectului 
dezbaterii. 

36. Viorica Popescu - solicită completarea textului cu bursele pentru excelență olimpică. 
37. Apostol Alexandru - intreabă daca au fost pregătite normele de aplicare cu referire la transportul 

studenților; - propune să nu se măresca norma didactică și să nu se mai aloce ore suplimentare la plata 
cu ora. 

 
Ca urmare a faptului că persoanele înscrise la dezbatere și-au prezentat punctul de vedere și observațiile, dl. 
Sorin ION, Secretar de Stat, declară ședința închisă.  
 
 

DGJRPPS 


